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Slovo z přístavu 

 

Jménem redakce zdravím všechny naše čtenáře v podzimních časech, 

které byly zahájeny v září a podzimní počasí se nás zdá bude držet 

až do zimy. Víkendové akce totiž byly doposud ve znamení rozmarů 

počasí a všude vládl déšť. Nicméně i v dešti se zrodily krásné 

úspěchy našich borců a přebornic. Na Poháru přístavů jsme nejen 

závodili, ale i úspěšně reprezentovali a nezřídka vyhrávali. I o 

tom se dočtete v tomto čísle. 

V říjnu naše aktivity pomyslně gradují, v podstatě každý víkend 

máme nějakou akci, tak odhalíme i tyto naše budoucí plány. Věříme, 

že se dostaneme stále ještě i na vodu během schůzek, a i o 

víkendových akcích se sejdeme v masovém počtu, podobně jako tomu 

bylo v Praze na třech jezech, kdy jelo šest lodí a bezmála 30 

závodníků.  

Stále platí, že budeme určitě rádi za každý příspěvek, který nám do 

redakce zašlete 

                               Úvodní slovo sepsal Džin   
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Úterý 5. 9. 2022 – První schůzka holek 

Dívčí oddíl zahájil další školní rok tradičně v 16:30 úterý, bylo 

krásně, a tak krom her a legrácek se šlo i na vodu – dokud je 

sluníčko. 

Středa 6. 9. 2022 – První schůzka kluků 

Od en později zahájily oddíly skautů i vlčat opět tradičně v 16:30 

Účast byla hojná, v podstatě přišli všichni z táborů a oddíl vlčat 

rozšířilo 5 nováčků. Naopak 5 vlčat (Medvěd, Zajda, Mečoun, Křeček, 

Lovec) přestoupilo z vlčáckého oddílu do Sedmičky. Výjimečně 

přišel Sam včas, zazněla hymna a šlo se na vodu. Ale tam nás 

chytla pěkná průtrž, takže hned zážitek pro řadu nováčků. 

16. 9. – 18. 9. 2022 Viking Race - Pastviny 

Na první společnou akcí pro všechny oddíly a věkové kategorie se 

na tradiční závod Viking Race na Pastvinské přehradě vypravila 

pouze hrstka odvážných, protože pršelo celý víkend, bylo to 

nakonec jen pro otrlé. A ukázalo se, že i naše malá výprava byla 

otrlejší než jiné, které to většinou zabalili úplně. O průběhu 

akci více v reportáži. 

21. 9. – Přístavní rada od 18h 

Po schůzce kluků se uskutečnila schůze zástupců oddílů a 

roverského kmene. 

28. 9. 2022 – závod napříč Prahou přes 3 jezy 

V neuvěřitelném počtu šesti lodí, z toho dokonce žabičky a vlčata 

v sedmi v posádce so do Prahy vydala početná výprava závodníků. 

Měli jsme ambice na některé z lepších míst, kluci v září jezdili po 

Chrudimce jak vzteklí, škoda jen, že nemáme Karlovku na lepší 

tréninky, dopadli bychom ještě lépe. Ale o tom už více uvnitř 

čísla. 

 

 

 

 

 



 

 

 
 
 
 
 

Úterý 4. 10. 2022 – Oddílovka holek 

Dívčí oddíl se sejde tradičně v 16:30 vyhlásí výsledky bodování za 

září, budou se hrát hry a představí se plány akcí na říjen, vemte 

na sebe kroj. 

Středa 5. 10. 2022 – Oddílovka kluků 

Ve středu se v kroji sejdou skauti a vlčata, oddíly se vnoří do 

nového světa úsekové hry připravení Sumcem, dojde na bodování, 

nové rozdělené družiny začnou bojovat o svoje první družinové 

body. Jdeme pochopitelně v kroji. 

8. 10. 2022 Atletické přebory - Benešovka 

Pro všechny oddíly je na ZŠ Benešova pořádána výzva Atletického 

přeboru – sportovního klání středisek a oddílů z Pardubic a 

okolí, tentokráte obhajujeme pěkná umístění z předchozích let, tak 

je opět potřeba, aby přišel každý, kdo se udrží na nohou, protože 

v této akci může rozhodnout každý bodík, a to i za třeba naprosto 

nemedailové umístění. Vlčata a světlušky začínají už v 8, skauti a 

skautky po 11. hodině. 

15. 10. – Orlický pětitratlon 

V sobotu bychom zajeli na tradiční závody do Hradce. V loni se 

účastnila pouze posádka vlčat, tak letos doufám pojedeme ve 

vyšším počtu. Akce je součástí poháru přístavů a každý bodík se 

počítá. Na akci bude včas zveřejněn přihlašovací formulář. 

21. – 23. 10. 2022 – výpravy pro skauty a vlčata (skauty i 

světlušky) 

Tak trochu tajemstvím jsou chystané výpravy pořádané našimi 

rovery v rámci jejich povinných úkolů pro čekatelské zkoušky. 

Víme, že budou dvě – pro starší a mladší a víme, že nebudou na 

vodě. Ostatní je překvapení pro účastníky, nicméně nějaké 

motivační zprávy jistě zveřejníme na našem webu a během schůzek. 

Náhled do listopadu: 

12. – 13. 11. Podzimní brigáda na Seči 

V sobotu 12. 11. vyzýváme všechny naše kluky, holky, rovery a 

rodiče k účasti na pracovní sobotě na naší základně, která nám (i 



 

Vaši dětem) celoročně slouží. Informace k akci včetně 

přihlašovacího formuláře bude na webu i v příštím čísle. 

Viking Race 2022 

Někdy od roku 2014 jezdíme za Oldou (náš krajský kapitán), který 

pořádá akci Viking Race, kterou původně zahájil na přehradě 

Křetinka. Již od prvních ročníků jsme tradičními účastníky, a i 

když se již závodí na Pastvinách, odpadl i nějaký ten ročník kvůli 

Covidu a není tolik vody v přehradách, stále se těšíme, že se 

potkáme s ostatními vodními skauty kraje. 

I letos jsme vyhlíželi termín akce a již v srpnu objednávali na 

Pastvinách chatku (radši hned dvě), kdyby bylo třeba po ránu trochu 

zima a my měli malé děti s cvakajícími zuby. Tak ty jsme sice neměli, 

ale cvakající zuby se povedly.  

Nakonec se podařilo sestavit účastníky z kluků i holek, vlčata jsme 

nechali doma. Datel se Šotkem chystali lodě a plachty, ale hlavně 

všichni vyhlíželi počasí, které podle dlouhodobých a pak i 

krátkodobých předpovědí nasvědčovalo, že se přidá jako samostatná 

disciplína k překonání a udělá z Viking Race menší Gladiator race. 

A to se i stalo. Pršelo s přestávkami celý týden, kluci ve středu 

zmokli na vodě, tak nebylo divu, že se začaly na akci scházet 

omluvenky. Nakonec došlo i na náhradníky, kteří ani moc jet 

nechtěli a původní očekávaný počet deseti se zmenšil na 6. A pak 

odpadl Lodník, a nakonec i Datel, který tam sice závodníky odvezl, 

ale v účasti ho zaskočila Kosatka. A tak jsme vyrazili se dvěma 

loďmi, i když nakonec jedna by stačila. 

Na Pastvinách bylo pošmourno, počasí opravdu na cvakání zubů, ale 

aspoň byla voda v přehradě – může se plachtit. Tedy, mohlo by se 

krásně plachtit, kdybychom nezapomněli patku stěžně (to je takový 

úchyt, do kterého se stěžeň ukládá, aby držel na dně lodi, neudělal 

přitom díru do laminátu a mohl se pak lanky uchytit – omlouvám se 

všem, kteří toto vědí – pozn. 

redakce) a bez ní to, jak asi 

víte, jde opravdu blbě 

ustrojit. Ale naši borci to 

nevzdali. Systémem, „ukaž co 

je v Tranzitu – uděláme 

z toho patku“ a s heslem: 

„stříbrná páska řeší každý 

problém“ se pustili do 

výroby patky. Použili asi 

skoro všechno krom hasičáku 

a rezervy. Takže tam dali:, 

tašku, ringo kroužek, 



 

lepidlo, obvazy, provázek a celé to omotali stříbrnkou. Kdyby tam 

přidali ještě trochu obohaceného uranu, plastelínu, a roznětku, tak 

to mohla být atomová bomba. Tak kdyby to viděl Dušan nebo jiný 

ortodoxní plachtař, tak už ho nevzkřísí. Byla to taková konstrukce 

ve stylu Děda „to vydrží věky“, ale na závody to postačilo, i když 

se stěžeň kymácel a co chvíli vypadal, že se skácí. Ale vydržel a 

posádka měla zážitek.  

A kdyby jen zážitek, i s tímto vehementem se dařilo jezdit. 

V sobotních rozjížďkách se v součtu zapsalo na výsledkovou tabuli:  

Přístav „Sedmička“ Pardubice . ….. 1 . místo 

Odpoledne následovaly další disciplíny, které pokračovaly ještě 

v neděli, kdy se jel hlavně závod na pádla. A zde už nebyla chybějící 

patka stěžně takovým problémem, takže paráda, vyhráli jsme zase. A 

v konečném součtu vedlejších disciplín to opět bylo skvělé. Takže 

nakonec jsme si mohli 

opět odvézt putovní 

vikingskou helmu za 

celkové prvenství. Je 

tedy pravda, že 

tentokráte za to může 

hodně počasí. Spousta 

konkurence se 

odhlásila nebo nebyla 

v plné síle. Nicméně 

historie si bude 

pamatovat, že ze 150 

přihlášených 

účastníků vybojovala 

hrstka závodníků 

(Speedy, Hvězdář, Aladin) pro náš přístav první místo na Viking 

Race 2022. V neděli na 

závěrečný nástup už místo 

nemocného Datla dojel 

Džin, naložil promáčené 

reprezentanty a odvezl je 

domů. Tedy velký díky jim 

za odhodlání i dík za 

podstatnou pomoc našich 

dohlížitelů, kuchařů 

konstruktérů, a fanoušků 

Kosatky a Šotka, bez 

kterých bychom tuto akci 

odvolali (a tu patku by 

nikdo takhle nezvládl      ) 



 

        

zapsal Džin 

 

 

 



 

 

Jedeme přes 3 jezy 

Tradice je tradice a prostě 28. září se jedeme koupat pod Karlův 

most – to se nedá nic dělat, jako je příchod nového roku 1.1., jarní 

rovnodennost 21.6., den skautů a skautek 24.4. a světový den želv 23. 

května, tak prostě na Václava musíme do Prahy. 

A letos se to opět vydařilo. Už na přístavní radě jsme začali 

sčítat, kolik nás vlastně pojede. Posádka skautů byla jasná, ale i 

vlčata se chtěla zúčastnit. Roveři překvapili, že jedou v plné 

sestavě. No a od holek, že dají dohromady skautky i světlušky a 

ještě raft na 

volné splutí. No 

páni, to bude 

národa. Zatímco 

tým podpory 

(Rákos, Datel, 

Digger) 

kompletoval lodě 

(ze Seče, sklepa a 

garáže), vlnolamy, 

vybavení a 

kytoval 

ploutvovou skříň 

(Šotek a posádka 

na Viking race), 

Sumec objednával 

u dráhy jízdenky 

a všichni se 

chystali i během 

schůzek, kdy se 

jezdilo i v dešti, 

a to každou 

zářijovou 

schůzku… no a 

jak se nakonec 

trénink 

v autentických 

podmínkách hodil.  

Ono totiž v Praze 

po celou středu 

pršelo vytrvale a vlezle. Přesto se na vodu nahrnul maximální 

počet přihlášených, organizátoři museli zastavit další 

přihlašování pro velký zájem. Naše výprava posílala roverskou 



 

posádku předem autem, zbytek se 

hrnul vlakem a po přesunu na 

Císařskou louku byl sotva čas na 

naskočení do lodi a už se 

startovalo. Nejdříve roveři ve 

složení: Vosák, Šotek, Marlin, Bobeš, 

Rohlík. Kompletní bocmanská 

posádka měla ambice nejvyšší a 

nutno říci, že by asi vybojovali 

nejvyšší post, kdybychom se naučili 

sjíždět Karlovku. Nechtěné hodiny 

pod jezem rozhodily posádku 

z tempa, získaná ztráta třiceti 

vteřin už se nepodařila dohnat. Ale 

to je jediný smutek, protože: naopak 

– vybojované druhé místo je skvělý 

úspěch. To, že se na Karlovce 

neumíme posadit dozadu dokázaly i 

naše dámy (Šipka, Zvída, Užovka, 

Kosi) které se tam ukázkově otočily a strhly na sebe pozornost 

záchranářů (asi to udělaly schválně, se jim ti kluci na motoráku 

líbili – pozn. redakce). Jejich zdařilá show s plavbou pramice dnem 

nahoru byla vítanou atrakcí pro turisty Karlova mostu.  

Poučeni z minulého 

roku, projeli 

tentokráte 

v pořádku skauti 

(Aladin, Hvězdář, 

Karas, Piloun, 

Lipan), v nabité 

konkurenci v cíli 

nakonec na super 4. 

místě, navíc s časem 

jen o 8 vteřin 

horším než měli 

roveři, tedy kdyby 

jeli za rovery, jsou 

na třetím místě. V mladších kategoriích vezla bezpečně do cíle svých 

6 žabiček Džína (Gája, Sunny, Ronja, Jola, Artemis a Anička). V cíli 

na fantastickém stříbrném stupni vítězů. Bez problémů sjížděl Sumec 

s bandou (Vlkouš, Kamzík, Radek, Marek) a na pohodu se do cíle dostal 

i raft, který byl namíchán s klanem Schejbalů, Mrázků a těch 

nejmenších (Kuba, Petra, Šárka, Smíšek, Bunny, Anička).  



 

V cíli rychle do suchého, naložit a za vytrvalého deště se snažit 

co nejvíce vydržet v suchu. Minimálně do vyhlášení výsledků a 

odjezdu vlakem zase 

domů, kde jsme byli 

kolem páté hodiny. 

Organizátoři mákli a 

pražský Hvězdář 

doplňoval výsledky na 

web v podstatě okamžitě, 

a tedy na vyhlašování 

se nijak závratně 

nečekalo. Jezdily se 

navíc skvělé časy pod 40 

minut, tedy úspěšná 

umístění jsou v tomto 

roce skvělým výsledkem. 

Gratulujeme a děkujeme všem účastníkům za reprezentaci přístavu, 

přípravu i zdařilý průběh akce! 

       Reportér Džin 

velké poděkování reportérům na břehu za obrazový materiál (Vifka, 

brácha Šárky)  



 

 



 

Splutí Chrudimky  

Hned druhý víkend v září proběhla akce splutí Chrudimky, když se 

na podzim vypouští VD Seč. Jedná se o úsek, který je za běžného 

stavu nesjízdný a dá se tedy splouvat jen při vypouštění, kdy se 

průtok zvyšuje na nějakých 9 kubíků a jede se od paty přehrady 

více jak deset kilometrů až k mostu v Mezisvětí.  

Akci jsme zachytili bohužel pozdě a neměli jsme na ten víkend 

dostatek kormidelníků pro nějakou masovější akci. Plavba na 

otevřených lodích není příliš vhodná, spíše se jezdí na uzavřených 

a nafukovacích. A tak jsme rádi, že se z našeho přístavu neváhali 

účastnit a prověřit svoje dovednosti dvojice Hvězdář – Lodník. Bez 

dozoru by to nešlo a tím byl ověřený pračlen Sedmičky Čolek 

s manželkou Zitou.  

Vybaveni patřičnými 

neopreny, oblečeni do 

peřejí a chráněni 

proti rozmarům 

počasí se jim povedlo 

úsek zdolat (podle 

utajených informací, 

které neměly 

prosáknout, se cvakli 

jen jednou) a jsme i 

vděčni za zaslaný 

fotografický 

materiál. Tento typ 

aktivit přístav 

podporuje a bude i 

dále podporovat 

zapůjčením jak 

nafukovacích lodí, 

vybavení, vleku, 

popř. i Tranzitu, 

protože obdobná akce 

se nemusí v dohledné 

době opakovat (kdo ví 

kdy bude zase vody 

dost) a promarnit ji 

by tedy byla škoda. 

Chválíme proto otrlé 

borce i jejich dozor 

za aktivní přístup! 



 

První schůzka  

První schůzka kluků v září proběhla ve středu 6. září. A protože 

bylo teplo, nelenili jsme. Sice jsme zahájili v kroji a hymnou, ale 

pak nebylo na co čekat. S vlčáckým oddílem a obvykle z pozic 

kormidelníků a člunařů se rozloučili Křeček, Zajda, Mečoun, Medvěd 

a Lovec a spolu s ostatními skauty vyrazili na vodu částečně 

protrénovat souhru na 

tři jezy.  

S vlčaty si pak Džin 

v rychlosti probral 

základy bezpečnosti na 

vodě, vysvětlil, čím se 

liší pádlo od vařečky a 

proč neveslujeme, pak už 

jen stačilo navléct si 

pevně vesty a vybrat 

pádlo po bradu a na vodu 

vyrazilo 15 vlčat včetně 

pěti nováčků. Než jsme 

se ale dostali do vest a 

pak ven, začalo venku krápat. Džin to šel zhodnotit a prohlásil: „Z 

toho mráčku pršet nebude“ a se 

dvěma pramicemi a Datlem na 

druhé kánoi se vypravili 

k lázním a rychlodráze. Na 

kormidle seděli Kamzík a Otto.  

Cesta proti proudu nebyla nijak 

dramatická, kdyby ale Džinovo 

proroctví nevzalo rychle zasvé. 

Ještě u Bubenčáků se rozpršelo, 

za lázněmi už lilo, a tak jsme se 

schovali pod mosty rychlodráhy. 

Po dvaceti minutách vytrvalého 

deště už nezbylo, než se vrátit 

počasí nepočasí… inu zmokli jsme 

hodně, ale nejsme z cukru a kdo 

to neustojí, tak by asi beztak 

s námi dlouho nevydržel      , i 

vlčata si musí zvykat, že je voda 

prostě mokrá.  



 

 

Přemísti jednu zápalku tak, aby rovnice platila 

Přemísti dvě zápalky tak, aby rovnice platila 

Odeber šest zápalek tak, aby zůstaly pouze dva čtverce 

Přesuň čtyři zápalky a vytvoř tři čtverce 

 

1) RÍÁBKAOMSBNUESN! 

2) JL KM TV AC NP UW MO ZB 

3) 2837 727 94 3655 842 6321 77 

Dokážeš vyluštit tyto šifry?  

(A zatím nemáme nikoho, kdo by dokázal vyluštit šifry z předchozího čísla, proto ještě 

nezveřejňujeme řešení z čísla 7/58) 



 

 

„Tak co si dělala 

v karanténě při COVIDu?“ 

ptá se na schůzce Medůza 

Zvídy. 

„Po měsíci jsem si už 

povídala i s pavoukem… 

dělá u nás doma správce 

sítě.“ 

“Tak kdo chce jet do lesa pro 

dřevo?“ ptá se Candát na 

nástupu. 

„Jen dva? Tak nástup a 

ostatní tam dojdou pěšky.“ 

Datel čte doma noviny „Hele, vědci zjistili, že muži řeknou za 

den průměrně 10000 slov, zatímco ženy kolem 20 000.“ 

„To proto, že vám všechno musíme říkat dvakrát!“ odpovídá Džína 

„Cože?“ 

„Tak počkej a zatím si tu sedni…“  


